

Title (en)

Clothing for improving the conditions for rescuing a man fallen into the sea, especially a crew member of a fishing boat.

Title (de)

Kleidung zur Verbesserung der Rettung eines in die See gefallenen Mannes, insbesondere eines Mitgliedes der Schiffsbesatzung eines Fischerbootes.

Title (fr)

Vêtement destiné à améliorer les conditions de sauvetage d'un homme tombé à la mer, et notamment, d'un homme d'équipage de bateau de pêche.

Publication

EP 0209434 A1 19870121 (FR)

Application

EP 86401399 A 19860625

Priority

FR 8509975 A 19850626

Abstract (en)

Clothing for improving the conditions for rescuing a man fallen into the sea, especially a sailor carrying out his duties. Floats (11 to 14) are disposed in those parts (A,B,C,D) of an oilskin which are least subject to wear. A waistband (41) delimits an air reserve, whilst a phosphorescent covering (30) is applied to these parts (A,B,C,D) of the clothing. A strap ending in a handle (50) enables rescuers to take hold of the shipwrecked person. Finally, a whistle (60) enables the latter to give an audible indication of his position. The invention applies to all work clothing worn, in bad weather, by sailors carrying out their duties on, especially, a fishing boat. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention concerne un vêtement destiné à améliorer les conditions de sauvetage d'un homme tombé à la mer, notamment d'un marin dans l'exercice de son travail. Dans les parties (A, B, C, D) d'un ciré, les moins exposées à l'usure, on dispose des éléments flottants (11 à 14). Une ceinture (41) délimite une réserve d'air, tandis qu'un revêtement phosphorescent (30) recouvre ces parties (A, B, C, D) du vêtement. Une sangle se terminant par une poignée (50) permet aux sauveteurs d'agripper le naufragé. Enfin, un sifflet (60) permet à ce dernier de signaler sa position de manière sonore. L'invention s'applique à tous les vêtements de travail que revêtent par gros temps, les marins exerçant leur métier sur un bateau de pêche notamment.

IPC 1-7

A41D 13/00; B63C 9/10

IPC 8 full level

A41D 13/012 (2006.01); **B63C 9/093** (2006.01)

CPC (source: EP)

A41D 13/0125 (2013.01); **B63C 9/093** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] FR 433416 A 19120106 - WILLIAM CARROLL [GB], et al
- [X] FR 798759 A 19360526
- [A] US 3199128 A 19650810 - LEONARD NOJD KNUT AXEL
- [A] US 3076206 A 19630205 - KINNEY SHAW HUBERT, et al

Cited by

EP0728097A4; GB2475516A; GB2475516B

Designated contracting state (EPC)

BE DE GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0209434 A1 19870121; FR 2583960 A1 19870102; FR 2583960 B1 19901026

DOCDB simple family (application)

EP 86401399 A 19860625; FR 8509975 A 19850626